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De fractie van GroenLinks heeft vragen gesteld ex art.39 van het 
reglement van orde betreffende ‘Bewonersparticipatie bij ruimtelijke 
ontwikkelingen’. In bijgaande brief beantwoorden wij deze vragen.  
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Ruimtelijke Ontwikkeling 

Datum 

Onderwerp 

Beantwoording art. 39 vragen inzake 
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Ons kenmerk 

RO00/17.0003297 

Datum uw brief 

Contactpersoon 

Sandra Ruta 

Doorkiesnummer 

(024) 3299139 

Geachte heer Oomen, 

Hierbij beantwoorden wij uw vragen ex art.39 van het reglement van orde betreffende 
‘Bewonersparticipatie bij ruimtelijke ontwikkelingen’. Wij bieden u onze verontschuldigingen aan 
voor het feit dat de beantwoording enige tijd op zich heeft laten wachten.  

1. Is er inmiddels al geëxperimenteerd door het plaatsen van fysieke borden bij
ontwikkellocaties?

Ja, wij hebben op enkele locaties hiermee geëxperimenteerd, met name op de Waalkade en op 
het Joris Ivensplein.  

2. Zo nee, wil het college dit alsnog doen? Zo ja, kan hierover aan de raad gerapporteerd
worden of dit de betrokkenheid heeft vergroot?

Het is soms lastig om betrokkenheid te krijgen bij projecten. Bij bovenstaande voorbeelden is 

onze indruk dat de borden zeker een bijdrage hebben geleverd. Zo heeft het project Joris 

Ivensplein mensen op straat benaderd met impressies van het toekomstige plein, om op die 

manier nieuwe doelgroepen te bereiken. Dat is gelukt.  

3. Is er nader geëxperimenteerd met ontwikkellocaties en de social media en hoe is dit
bevallen?

Bij veel producten en ontwikkellocaties hebben we de laatste jaren aandacht besteed aan de 

wijze waarop belanghebbenden kunnen participeren in het traject. Voorbeelden van een 

intensieve en vroegtijdige participatie zijn de toekomstscenario’s voor de Spoorkuil, het 

planproces Hof van Holland, de herinrichting van het Joris Ivensplein, de ideeëncompetitie voor 

het eiland en de herinrichting van de Waalkade. Bij al deze processen zijn social media ingezet, 

naast persoonlijk contact en overleg. Onze indruk is dat social media uitstekend werken bij het 

betrekken van bewoners en andere belangstellenden, beter nog dan het plaatsen van fysieke 

borden. Zo hebben wij bij de ideeëncompetitie voor het eiland recentelijk ruim 9000 stemmen 

ontvangen.  
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4. Wil het college overwegen om voortaan bij bestemmingsplanwijzigingen en omgevings-
vergunningen maar ook bij grote ingrepen in de openbare ruimte, zoals bomenkap, hierover 
fysieke mededeling te doen in de openbare ruimte? 

Ja, dat willen wij overwegen. We denken dan bijvoorbeeld aan een fysiek bord met een scancode 
die mensen leidt naar het digitale plan voor de locatie en waar meteen een reactiemogelijkheid 
wordt geboden. Daarbij is het van belang om goede criteria te formuleren wanneer dit interessant 
en wanneer niet.  
Nu wij op diverse manieren werken aan de voorbereiding van de Omgevingswet, o.a. met een 
aantal pilots, zullen we deze vorm van participatie ook meenemen als variant om mensen tijdig te 
betrekken.    
 
5. Op 18 september 2013 heeft het college overigens ook toegezegd om de aanpak zoals in de 

brief beschreven over twee jaar te evalueren. Vooralsnog heeft de raad deze evaluatie nog 
niet ontvangen. Kan deze evaluatie nog naar de raad gestuurd worden? 

Wij hebben de aanpak niet afzonderlijk geëvalueerd. Wij zijn de afgelopen jaren wel voortdurend 

bezig geweest met doorontwikkeling van en experimenteren met diverse participatievormen. Met 

de notitie en het collegebesluit “Samen maken we het: Bewonersparticipatie bij 

gemeenteprojecten in de openbare ruimte”, geven wij een werkwijze weer voor het betrekken van 

bewoners bij fysieke inrichtingsprojecten. Deze handreiking heeft als doel om wat betreft 

bewonersparticipatie richting te geven aan projectleiders, bestuurders en de betrokken bewoners 

zelf. De notitie beschrijft hoe zaken als inspraak, communicatie en draagvlak in projecten een 

plaats kunnen krijgen. 

 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  

 

Hoogachtend, 

College van Burgemeester en Wethouders van Nijmegen, 

 

De Burgemeester, De Gemeentesecretaris, 

 

 

 

 

drs. H.M.F. Bruls mr. drs. A.H. van Hout 
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Aan het College van B&W van d ë . g.á'imèente Nijmegen 
Van Pepijn Oomen, Groenunkg_frociaan.:. 
Schriftelijke vragen ex art. 39 van het Reglement van Orde 

Betreft: bewonersparticipatie bij ruimtelijke ontwikkelingen 

Geacht college, 

Op 18 september 2013 hebben college en raad van gedachten gewisseld over enkele 
brieven, namelijk een brief van het college van B&W d.d, 12 maart 2013 inzake 
"Bewonersparticipatie bij ruimtelijke projecten" en een brief van het college van B&W 
d.d. 23 april 2013 inzake "Procedure ten aanzien van Projectafwijkingsbesluiten". Op 
instigatie van de GroenLinks-fractie heeft het college bij deze bespreking toegezegd "om 
de betrokkenheid van bewoners bij ontwikkellocaties te vergroten (...) bij drie 
projecten nadere informatie [te] verschaffen, bijvoorbeeld via borden in de tuin. Tevens 
probeert het college binnenkort bij een project wat hij hierin kan doen met Social Media." 
Hierna is deze toezegging nog enkele malen herhaald. 

Dit leidt voor onze fractie tot de volgende vragen: 
1. Is er inmiddels al geëxperimenteerd door het plaatsen van fysieke borden bij 

ontwikkellocaties? 
2. Zo nee, wil het college dit alsnog doen? Zo ja, kan hierover aan de raad 

gerapporteerd worden of dit de betrokkenheid heeft vergroot? 
3. Is er nader geëxperimenteerd met ontwikkellocaties en de social media en hoe is 

dit bevallen? 

Onze fractie heeft bij diverse grote projecten (denk aan bestemmingsplanwijzigingen of 
bomenkap) de klacht van bewoners gekregen dat ze er niet van wisten omdat ze geen 
direct omwonenden waren maar "slechts" passanten. Een simpel bordje op locatie had 
hen veel meer betrokken bij de ontwikkelingen. 

4. Wil het college overwegen om voortaan bij bestemmingsplanwijzigingen en 
omgevingsvergunningen maar ook bij grote ingrepen in de openbare ruimte, zoals 
bomenkap, hierover fysieke mededeling te doen in de openbare ruimte? 

Op 18 september 2013 heeft het college overigens ook toegezegd om de aanpak zoals in 
de brief beschreven over twee jaar te evalueren, Vooralsnog heeft de raad deze evaluatie 
nog niet ontvangen. 

5. Kan deze evaluatie nog naar de raad gestuurd worden? 

Wij zien uit naar uw antwoorden. 

Met vriendelijke groet, 
Namens de fractie van GroenLinksr-- -- 

eØljn Oomen 
GroenLinks Nijmegen 
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